



6.3.2023

Arvokkaita tietoaaineistoja koskevaa lainsäädäntöä valmisteleva työryhmä

Aika 6.3.2023 kello 9-11

Paikka Teams ja nh. Loppupeli, Mariankatu 9

Osallistujat

Antti Helin, valtiovarainministeriö (puheenjohtaja)
Ada Ketelimäki, maa- ja metsätalousministeriö
Satu Ylikorpi, puolustusministeriö (Poissa)
Ismo Parviainen, sisäministeriö
Outi Äyräs-Blumberg, sosiaali- ja terveysministeriö
Jyri Oksanen, työ- ja elinkeinoministeriö
Juha Järvinen, ympäristöministeriö
Jaana Vahlstedt, valtioneuvoston kanslia
Tiina Lokka-Lepistö, valtiovarainministeriö (sihteeri) (Poissa)
Nikos Markou, valtiovarainministeriö (sihteeri)

1. Kokouksen avaaminen

Puheenjohtaja avasi kokouksen.

2. Esittäytymiset

Työryhmän jäsenet ja sihteerit esittäytyivät.

3. Työryhmän tehtävä ja työn järjestäminen

Puheenjohtaja kävi läpi työryhmän tehtävänannon, jonka jälkeen työryhmä keskusteli työryhmän työn järjestämisestä ja käytännön asioista.

Keskustelussa nostettiin esille kysymys siitä, kuka johtaa koordinaatiotyöryhmää. Puheenjohtaja totesi, että tämän hetkisen tiedon mukaan Riitta Autere VM:stä

tulee koordinaatiotyöryhmän puheenjohtajaksi. Työn järjestämisen ja käytännön asioiden osalta ei noussut ehdotuksia tai muita kysymyksiä.

4. Täytäntöönpanon sääntelykysymykset

Puheenjohtaja kävi aiheen läpi ennalta toimitetun muistion pohjalta, jonka jälkeen työryhmä keskusteli aiheesta.

Keskustelussa nostettiin esille, että muistio oli kattava ja sen pohjalta ei noussut lisäkysymyksiä.

Patentti- ja rekisterihallitukseen liittyen Jyri Oksanen totesi, että sähköiset kaupparekisteriotteet ovat tulleet viime vuonna jo maksuttomiksi, mutta tilinpäätökset ovat edelleen maksullisia. Jos näidenkin on oltava maksuttomia, tulee pohtia tulojen kompensointia PRH:lle.

Lisäksi on pohdittava rakenteisuuden vaatimusta. Tilinpäätökset ovat tällä hetkellä lähinnä pdf-muotoisia. Rakenteisuutta pyritään edistämään. Etenee todennäköisesti ensi hallituskaudella. Tiedonhallintalaissa säädetty tällä hetkellä, että arvokkaat tietoaineistot on oltava saatavilla rakenteisessa muodossa, tämä on ongelma tällä hetkellä.

Puheenjohtaja totesi, että näiltä osin on vielä tarkasteltava kansallisen sääntelyn suhdetta EU-sääntelyyn.

Puheenjohtaja pyysi työryhmän jäseniä kartoittamaan sääntelyä seuraavaa kokousta varten:

- Onko toimialakohtaista sääntelyä, joka olisi otettava huomioon HVD-asetuksen täytäntöönpanossa?
 - Tueksi vuonna 2020 laadittu muistio toimialakohtaisen sääntelyn kartoittamisesta (osin vanhentunut).
 - Priorisoitava mahdollisesti tarvittavat lakimuutokset.
 - Havainnot ja löydökset puheenjohtajalle sähköpostitse puheenjohtajalle viim. 31.3.
- HVD-asetuksen säädösviittausten tarkistaminen ja täydentäminen (linkki taulukkoon tiimerissä)
 - Tulee myös sääntelyn kartoittamisessa
 - Havainnot ja löydökset sähköpostitse puheenjohtajalle viim. 31.3.
 - Voi myös kommentoida suoraan taulukkoon

5. Seuraavista kokousajoista sopiminen

Puheenjohtaja antoi ehdotuksia tulevista kokousajoista.

Seuraavat kokoukset järjestetään pääsääntöisesti etäkokouksina.

Seuraavaksi kokousajaksi työryhmän 2. kokoukselle valittiin tiistai 4.4 klo 13-15.

Työryhmän 3. kokoukselle valittiin kokousajaksi 4.5 klo 9-11.

6. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen.